
Spørgsmål om sygeundervisning

Kære Sofie

Du har den 19. april 2022 på baggrund af en borgerhenvendelse stillet 
følgende spørgsmål til forvaltningen om sygeundervisning:

1. Hvor mange modtager aktuelt sygeundervisning i Københavns 

kommune?

2. Hvor mange børn har i 2022 fået afvist anmodning om 

sygeundervisning pga. kapacitetsudfordringer?

3. Hvad vil forvaltningen gøre for at sikre retten til sygeundervisning 

overholdes og hvad vil det kræve evt. ekstra økonomi?

Besvarelse

Ad 1
I Københavns Kommune varetages sygeundervisning af et lærerkorps, 
som er tilknyttet Holbergskolen. Det gælder både 
hospitalsundervisning på Rigshospitalet, Børne- og 
Ungdomspsykiatrisk Center afd. Bispebjerg og sygeundervisning i 
hjemmet. Pt. er 36 elever bevilget sygeundervisning, som de modtager 
i hjemmet.

Ad2
Ingen børn har fået afvist en anmodning om sygeundervisning i 
hjemmet pga. kapacitetsudfordringer. Forvaltningen erfarer, at der er 
stor søgning, hvorfor forvaltningen arbejder på at udvide lærerkorpset 
på Holbergskolen for at skaffe plads til elever i målgruppen for 
sygeundervisning. Forvaltningen har dog over påske haft behov for tid 
til at finde løsninger, da der ikke var ledige lærerressourcer på 
Holbergskolen.

Ad3
Forvaltningen sikrer via Københavns Kommunes Ungdomsskole samt 
rekvirering af ekstra vikarer, at lovgivning om sygeundervisning kan 
overholdes. Forvaltningen kan på nuværende tidspunkt ikke angive, 
hvad det vil koste.
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